



好人好日 **Kojin kojitsu** A Good Man, a Good Day

Shibuya Minoru

A university professor in Nara, Ozeki Hitoshi may be a world-famous scholar in mathematics, but he is viewed as an eccentric by the people around him. When his daughter Tokiko receives a marriage proposal from her city office colleague Ryuji, both she and her mother Setsuko are overjoyed, but Hitoshi's stance on the matter remains unclear...

Ryu Chishu and Awashima Chikage are wonderful as a longtime married couple, and Iwashita Shima's delicate performance in her first appearance among Shibuya's films imbues it with a naive charm.

From the catalogue of Tokyo FilmEx 2010

Ozeki Hitoshi, Mathematik-Professor an der Universität Nara, ist zwar ein weltberühmter Mathematiker, aber in den Augen der Menschen seiner Umgebung ist er vor allem ein Exzentriker. Als seine Tochter Tokiko einen Heiratsantrag von ihrem Arbeitskollegen erhält, sind Mutter und Braut überglücklich, nur Ozeki's Standpunkt in dieser Sache bleibt unklar ... Ryu Chishu und Awashima Chikage überzeugen in ihrer Darstellung eines alten Ehepaars. Zum ersten Mal in einem Film von Shibuya zu sehen ist Iwashita Shima, deren feinfühliges Spiel naiven Charme versprüht.

Katalog Tokyo FilmEx 2010

Land: Japan 1961. **Produktion:** Shochiku Co., Ltd., Tokyo. **Regie:** Shibuya Minoru. **Drehbuch:** Matsuyama Zenzou, Shibuya Minoru nach einem Roman von Nakano Minoru. **Kamera:** Nagaoka Hiroyuki. **Licht:** Koizumi Kiyoshi. **Schnitt:** Sugihara Yoshi. **Ausstattung:** Hamada Tatsuo. **Ton:** Omura Saburo. **Musik:** Mayuzumi Toshiro.

Darsteller: Ryu Chishu, Awashima Chikage, Iwashita Shima, Otowa Nobuko. **Format:** 35mm, 1:1.37, Farbe. **Länge:** 88 Minuten, 24 Bilder/Sekunde. **Sprache:** Japanisch. **Weltvertrieb:** Shochiku Co., Ltd., 4-1-1 Tsukiji, Chuo-ku, Tokio, 104-8422 Japan. Tel.: (81-3) 5550 1623, Fax: (81-3) 5550 1654, E-Mail: ibd@shochiku.co.jp, www.shochikufilms.com